



Suez Canal University
Faculty of Agriculture

Professional Diploma in Plant Clinic and "
"Phytosanitary Technologies

new program

By

ECTS

2022



جمهورية مصر العربية

وزارة التعليم والبحث العلمي

رقم (٣٢٠١) بتاريخ ٨ / ٢٩ / 2022
بشأن إجراء تعديل باللائحة الداخلية لكلية الزراعة جامعة قناة السويس
(مرحلة الدراسات العليا) بنظام الساعات المعتمدة

وزير التعليم العالي والبحث العلمي ورئيس المجلس الأعلى للجامعات

* * بعد الاطلاع على القانون رقم (49) لسنة 1972 في شأن تنظيم الجامعات والقوانين المعدلة له.
* * وعلى قرار رئيس الجمهورية رقم (809) لسنة 1975 بإصدار اللائحة التنفيذية لقانون تنظيم الجامعات والقر
المعدلة له.

* * وعلى القرار الوزاري رقم (3070) بتاريخ 2008/9/28 بشأن اصدار اللائحة الداخلية لكلية الزراعة جامعة :
السويس (مرحلة الدراسات العليا) بنظام الساعات المعتمدة والقرارات المعدلة له.

* * وعلى موافقة مجلس جامعة قناة السويس بجلسته بتاريخ 2/28، 4/27، 2022/7/27.

* * وعلى موافقة لجنة قطاع الدراسات الزراعية بجلساتها بتاريخ 6/4، 2022/8/6.

* * وعلى موافقة المجلس الأعلى للجامعات بجلسته بتاريخ 2022/ 8/20.

قرر

(المادة الأولى)

يستبدل بنص المادة (2) الوارد باللائحة الداخلية لكلية الزراعة جامعة قناة السويس (مرحلة الدراسات العا
بنظام الساعات المعتمدة الصادرة بالقرار الوزاري رقم (3070) بتاريخ 2008/9/28 النص التالي:

مادة (2): تمنح جامعة قناة السويس بناء على طلب مجلس كلية الزراعة الشهادات العليا التالية لما بعد شؤ
درجة البكالوريوس، وذلك في التخصصات العلمية للأقسام وفروعها:

أولاً: دبلوم الدراسات العليا

1-----

2-----

22- الدبلوم المهني في العيادة النباتية وتقنيات صحة النبات بنظام الساعات المعتمدة.

ثانياً: درجة الماجستير في العلوم الزراعية.

ثالثاً: درجة دكتور الفلسفة في العلوم الزراعية.

(المادة الثانية)

يلحق باللائحة الداخلية لكلية الزراعة جامعة قناة السويس المشار إليها اللائحة الدراسية المرفقة والخاض
بالدبلوم المهني في العيادة النباتية وتقنيات صحة النبات بنظام الساعات المعتمدة.

(المادة الثالثة)

على جميع الجهات المختصة تنفيذ هذا القرار.

وزير التعليم العالي والبحث العلمي
ورئيس المجلس الأعلى للجامعات

(د.أ. محمد أيمن عاشور)





Arab Republic of Egypt
Ministry of Higher Education
Ministerial

Resolution
No. (3201) dated 29/8/2022

regarding an amendment to the internal regulations of the Faculty of Agriculture, Suez Canal University, postgraduate studies, with the credit hours system

Minister of Higher Education and Scientific Research and Chairman of the Supreme Council of Universities

- ** After reviewing Law No. (49) of 1972 regarding the organization of universities and the laws amending it.
- ** And Presidential Decree No. (809) of 1975 issuing the executive regulations for the law regulating universities and universities and its modified decisions.
- ** And Ministerial Resolution No. (3070) dated 9/28/2008 regarding the issuance of the internal regulations of the Faculty of Agriculture, Suez Canal University (postgraduate studies) with the credit hours system and modified decisions
- ** And the approval of the Suez Canal University Council in its two sessions on 28/2 and 27/4, 27/7/2022.
- ** And the approval of the Agricultural Studies Sector Committee in its meetings on 4/6, 6/8/2022
- ** And the approval of the Supreme Council of Universities in its session on 8/20/2022.

Decided

(Article 1)

The text of Article (2) contained in the internal regulations of the Faculty of Agriculture, Suez Canal University (postgraduate studies), according to the credit hours system issued by Ministerial Resolution No. (3070) dated 9/28/2008) shall be replaced by the following

Article (2): Suez Canal University is awarded at the request of the Council College of Agriculture, the following post-graduate certificates after the Bachelor's degree, in the scientific disciplines of the departments and their branches:

First: postgraduate diploma

"Professional Diploma in Plant Clinic and Plant Health Phytosanitary techniques".

Second: Master's degree in agricultural sciences.

Third: Doctor of Philosophy degree in agricultural sciences.

(Article 2)

Attached to the bylaws of the College of Agriculture, Suez Canal University, referred to, are the attached academic regulations for the "Professional Diploma in Plant Clinic and Plant Health Phytosanitary techniques".

(Article 3)

All competent authorities must implement this decision

Minister of Higher Education and Scientific Research and
Chairman of the Supreme Council of Universities
(Professor / Mohamed Ayman Ashour

وزير التعليم العالي والبحث العلمي
ورئيس المجلس الأعلى للجامعات
أ.م.ع
(د. محمد أيمن عاشور)